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PROTOKÓŁ  Nr XIX/16 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 29 września 2016 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 

Na stan 15 radnych na sesji przy podejmowaniu uchwał obecnych było 15 radnych.  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1230  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

• Pan Krzysztof Dziadul –sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska –- Radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Monika Żemojtel – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,   

• Pani Inga Lewicka – kierownik ŚDS „Odnowa” i ŚŚ „Tafla”, 

• Pani Izabela Helman – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pan Leszek Karbowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach.  

 

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Jan Mokrzycki – Radny Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Jarosław Bączkowski – Radny Rady Powiatu,    

• Henryka Korbus – odznaczona odznaką „Zasłużony dla Kultury Polskiej” 

• Anatol Szybisty – odznaczony odznaką „Zasłużony dla Kultury Polskiej”  

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas, 

który przywitał wszystkich przybyłych na obrady.  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 28.07.2016 r.  
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3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.  

4. Sprawozdanie Burmistrza z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2016 roku 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

5. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2016 rok; 

2) zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2016-2030;  

3) organizacji wspólnej obsługi finansowo-księgowej i organizacyjnej dla niektórych 

jednostek budżetowych Gminy Bobolice;  

4) dofinansowania ze środków Gminy Bobolice projektów na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane z zakresu ochrony zabytków i opieki nad zabytkami  

w roku 2016;  

5) pozbawienia kategorii dróg gminnych poprzez wyłączenie z użytkowania jako drogi 

publiczne;   

6) zmiany statutu Gminy Bobolice; 

6. Trybuna sołecka. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

9. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach                          

z dnia 28 lipca 2016 roku.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas stwierdził, że protokół               

z XVIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 28 lipca 2016 roku był wyłożony do 

wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu dzisiejszym na sali 

obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz zaproponował przyjęcie 

protokołu z XVIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z XVIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 

Od punktu 3 obecnych 15 radnych (dołączyli: Zbigniew Oleksiak i Patryk Dzienisiewicz)  
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Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   

Sprawozdanie przedstawiła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza:  

(ostatnia sesja 28.07.2016 r.) 

1. Strefa Aktywności Gospodarczej w Bobolicach - SAG i Strefa Ekonomiczna. 

W dniu 30 sierpnia br. w godzinach 11.00 - 12.00 w Bobolicach na terenie niedawno powstałej 

Strefy Aktywności Gospodarczej w Bobolicach przy ul. Kolejowej miała miejsce wizytacja 

komisji w ramach drugiego etapu konkursu Grunt na Medal 2016. Komisję reprezentowali: 

Pan Mirosław Odziemczyk - Pełnomocnik Zarządu Polskiej Agencji Informacji i Inwestycji 

Zagranicznych z siedzibą w Warszawie, Pani Monika Narewicz oraz Pan Szymon Pałac, oboje 

reprezentujący Centrum Obsługi Inwestorów i Eksporterów przy UMWZ w Szczecinie. W 

spotkaniu na moje zaproszenie uczestniczyli także lokalni przedsiębiorcy, Wiceprzewodniczący 

Rady Powiatu Koszalińskiego (K. Jesionowski), Przewodniczący (M. Golas), 

Wiceprzewodniczący (I. Bednarczyk) i Radni Rady Miejskiej w Bobolicach, przedstawiciele 

szkolnictwa zawodowego z regionu: Pan Zygfryd Walczak - Kanclerz KWSNH, Pani Jolanta 

Kubicka - Dyrektor Szkoły Zawodowej "Nauta" w Bobolicach oraz Pan Leszek Karbowski - 

Dyrektor ZUKiO w Bobolicach. W woj. zachodniopomorskim etap pierwszy przeszły jedynie 4 

lokalizacje, w tym nasza. Podczas etapu drugiego zaprezentowaliśmy swoje walory, zachęty dla 

inwestorów i inne merytoryczne informacje pomocne w ocenie naszej oferty inwestycyjnej. Pan 

Mirosław Odziemczyk (PAIiIZ) stwierdził reasumując, że kwestią czasu jest, by inwestorzy 

pojawili się w Bobolicach - w tym niezwykle urokliwym, gościnnym i otwartym na wszelkie 

inicjatywy mieście. Oceny naszej Gminy są bardzo dobre, wyniki konkursu do końca 

października 2016 roku.  

Ulgi i zwolnienia dla przedsiębiorców. 

W celu poszerzenia oferty zachęcającej do inwestowania w naszej gminie obecnie pracuję nad 

przygotowaniem projektów uchwał w sprawie ulg podatkowych w podatku od nieruchomości i 

od środków transportowych dla przedsiębiorców tworzących nowe miejsca pracy w gminie 

Bobolice, to jest: 

  

a. projektu uchwały w sprawie udzielania zwolnienia z podatku od nieruchomości oraz 

podatku od środków transportowych stanowiących regionalną pomoc inwestycyjną dla 

przedsiębiorców na terenie Gminy Bobolice. 

Niniejsza uchwała stanowi Program Pomocy Regionalnej w rozumieniu prawa wspólnotowego 

w zakresie pomocy publicznej, określa zasady i warunki przyznawania zwolnień z podatku od 

nieruchomości oraz od środków transportowych stanowiących regionalną pomoc inwestycyjną 
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dla przedsiębiorców realizujących inwestycje początkowe związane z tworzeniem nowych 

miejsc pracy.  

  

b. oraz projektu uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach 

pomocy de minimis  nieruchomości położonych w Strefie Aktywności Gospodarczej w 

Bobolicach 

Uchwała ta daje możliwość zwolnienia   z podatku od nieruchomości grunty, budynki  

i budowle lub ich części położone na obszarze Strefy Aktywności Gospodarczej  

w Bobolicach, zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej przez przedsiębiorców 

będących podatnikami podatku od nieruchomości, którzy po dniu wejścia w życie niniejszej 

uchwały: 

a) będą nowymi przedsiębiorcami nabywającymi nieruchomość od Gminy Bobolice 

b) nabędą nowe inwestycje zwiększające zdolność produkcyjną już istniejącego zakładu 

Warunkiem uzyskania zwolnienia jest rozpoczęcie inwestycji oraz utworzenie nowych miejsc 

pracy. 

Szczegółowe omówienie niniejszych projektów uchwał odbędzie się w momencie podejmowania 

ich na sesji podatkowej. W między czasie wystąpimy  z tymi projektami o opinię do UOKiK-u.   

Opinia ta jest niezbędna do wprowadzenia niniejszych uchwał.  

 

2. Budżet Obywatelski na 2017 rok. 

W dniach 9 i 13 września na posiedzeniach Rada Budżetu wybrała projekty, które zostały 

poddane pod głosowanie mieszkańców. Głosowanie będzie trwać od 15 do 30 września br. 

Zgłoszone projekty: 

I.  KATEGORIA MIASTO 

1) Tytuł:  „Poprawa infrastruktury komunikacyjnej poprzez budowę chodnika  

z polbruku przy ul. Pocztowej i przy ul. Parkowej”. 

 Autor:  Aleksander Maksymiuk 

 Koszt: 69.378,55 zł 

2) Tytuł: " SKATEPARK – twój park sportowych możliwości - etap I". 

 Autor: Robert Pachołek 

 Koszt: 69.739,51 zł  

3) Tytuł: " Bezpieczna droga do domu - remont ul. Magazynowej (od ul. Wojska 

 Polskiego do ul. Ratuszowej)". 

 Autor: Małgorzata Sikora 

 Koszt: 69.852,41 zł 
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4) Tytuł: " Remont chodników przy ul. Seligera (odcinek od apteki do ul.  Reymonta) i 

Matejki (chodnik obok bloków mieszkalnych przy ul. Matejki 1 - 3  i 5 oraz 2 - 4)". 

 Autor: Bożena Aksiutin 

 Koszt: 69.694,99 zł 

5) Bez tytułu- "Remont ul. Robotniczej". 

 Autor: Joanna Łuczków 

 Koszt: brak - wniosek odrzucony 

 

II.  KATEGORIA GMINA TEREN WIEJSKI – WIE Ś 

 

1) Tytuł:  "Ścieżka przyrodniczo - wypoczynkowa - etap II". 

 Autor : Hubert Napierała 

 Koszt: 69.900,00 zł 

2) Tytuł:  „Siłownia pod chmurką w Dobrociechach". 

 Autor:  Wioleta Kaczmarek, Rafał Kaczmarek 

 Koszt: 70.000,00 zł 

3) Tytuł:  "Do trzech razy sztuka, chodnik do Bornego w 2017 zapuka!". 

 Autor:  DARIUSZ PAWŁOWSKI 

 Koszt: 69.979,36 zł 

 

 
3. Wybór wykonawcy - świadczenie usług odbioru i wywozu stałych odpadów 

komunalnych, zagospodarowanie odpadów selektywnie zbieranych, wyposażenie  

i funkcjonowanie PSZOK-u oraz obsługa stacjonarnego i mobilnego PSZOK-u. 

Przetarg ogłoszono w dniu 22.07.2016 r. w Dzienniku Urzędowym Unii Europejskiej. Termin 

składania ofert wyznaczono na dzień 05.09.2016 r.  

Wpłynęła jedna oferta, tj.: Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o., 

ul. Komunalna 5, 75 – 724 Koszalin – cena 6,79 zł brutto – miesięczna cena jednostkowa 

ryczałtowa brutto za 1 (jednego) mieszkańca/ za cały miesiąc kalendarzowy za odbiór i wywóz 

stałych odpadów komunalnych, zagospodarowanie odpadów selektywnie zbieranych, 

od wszystkich właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy w Gminie 

Bobolice, wyposażenie i funkcjonowanie stacjonarnego PSZOK-u oraz obsługę stacjonarnego 

i mobilnego PSZOK-u w Gminie Bobolice. Zamawiający zamierzał przeznaczyć na realizację 

zamówienia cenę 5,72 zł brutto. W dniu 15.09.2016 r. dokonano wyboru oferty firmy PGK 
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Koszalin. Umowa z Wykonawcą podpisana została w dniu 20.09.2016 r. Termin obowiązywania 

umowy: od 01.01.2017 r. do 31.12.2018 r. 

 
4. Gospodarka odpadami. 

 
Przetarg nieograniczony pn. „ Świadczenie usług odbioru i wywozu stałych odpadów 

komunalnych, zagospodarowania odpadów selektywnie zbieranych od właścicieli 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy w Gminie Bobolice, wyposażenie 

i funkcjonowanie stacjonarnego Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych 

oraz obsługa stacjonarnego i mobilnego Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych w Gminie Bobolice” ogłoszono w dniu 22.07.2016 r. w Dzienniku Urzędowym 

Unii Europejskiej. Termin składania ofert wyznaczono na dzień 05.09.2016 r. do godz. 11:00. 

Planowany termin obowiązywania umowy: od 01.01.2017 r. do 31.12.2018 r. 

1. Nie są to jedyne koszty odbioru odpadów. 
2. Koszty funkcjonowania systemu 
3. Koszty budowy PSZOK – założone na 5 lat do końca 2018 roku 
4. 266,23 zł brutto od 1 tony na RIPOK 

 

8 października 2016 roku zbiórka odpadów wielkogabarytowych w całej 

Gminie (sobota)  

 

5. Rozbudowa budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w Drzewianach. 

 
Przeprowadzony został przetarg na wybór wykonawcy tego zadania. Najniższą ofertę złożyła 

firma Zakład Usługowo - Handlowy Robert Małyszek za kwotę 59.328,45 zł. Początek robót 

został zaplanowany na 17.10.2016 r. Do końca roku wykonany zostanie stan surowy budynku a 

na początku przyszłego roku prace zostaną zakończone. 

 
6. GEZ (Gminna Ewidencja Zabytków). 

 
Nadal trwają prace nad wykonaniem Gminnej Ewidencji Zabytków. Zgłoszony  

na początku roku projekt kart GEZ oraz Planu opieki nad Zabytkami został wstępnie 

zweryfikowany przez Zachodniopomorskiego Konserwatora Zabytków, który do wykonanej 

pracy nie miał uwag lecz zlecił dodatkowo weryfikację kilkuset obiektów, które można by ująć 

w GEZ. Prowadzone są negocjacje z firmą wykonującą obecną ewidencję oraz program o 

włączenie dodatkowych obiektów w GEZ i POnZ. Z uwagi na opracowywany dokument 

Studium Wartości Kulturowych w Bobolicach przez ZKZ w Koszalinie, który wskaże m.in.. 
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dodatkowe obiekty wydłuży się termin zakończenia całkowitego zadania opracowania GEZ i 

POnZ. Planowany termin zakończenia lipiec 2017. 

 
7. Prace konserwatorskie i roboty budowlane przy zabytku. 

 
W październiku br. mają ruszyć prace w ramach  wzmocnienia skarpy przy kościele w 

Drzewianach. Pracę będą polegały na wymianie gruntu, wzmocnieniu muru oporowego, niwelacji 

skarpy. Jednocześnie maja być prowadzone prace przy wykonaniu ogrodzenia terenu. Gmina 

Bobolice ze środków własnych na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

wykonywane przy zabytku planuje dofinansować Parafię rzymsko - katolicką  p.w. 

Niepokalanego Poczęcia NMP w Żydowie – Kościół Drzewiany w wysokości 5 000,00 zł. 

 

8. Azbest. 

 
Realizacja w zakresie demontażu i odbioru azbestu w ramach zadania pn. Usuwanie wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Bobolice – etap VII” została zakończona. Z 32 

zgłoszonych wniosków zutylizowano 49,16 Mg (ton) materiałów zawierających azbest, tj. około 

2380 m2.Wartość zadania wyniosła około 19 000,00 zł. Do zakończenia całości zadania pozostało 

jego rozliczenie  z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska. Wykonawcą robót była firma 

Zakład Ogólnobudowlany Witold Żmuda – Trzebiatowski, Osiedle Niepodległości 24/2, 77 – 

200 Miastko. 

 
 
9. Lokal zastępczy dla Pani Elżbiety Szefer z Opatówka, zmiana sposobu ogrzewania. 

 
Gmina Bobolice w porozumieniu z miastem Koszalin oraz prywatną osobą pozyskała lokal  

w Koszalinie do wynajmu dla Pani Elżbiety Szefer i jej wnuków. Lokal ten został w pełni 

wyremontowany. Podpisana została umowa z ZBM Koszalin oraz Panią Elżbietą Szefer. Remont 

został finansowany przez Panią Szefer oraz Fundację Magia, która pomogła w realizacji remontu 

oraz formalnościach. W dniu 26 sierpnia Pani Elżbieta wraz z wnukami przeprowadzona została 

do Koszalina. 

 

Zmiana sposobu ogrzewania w m. Opatówek: 

W pierwszej kolejności w roku 2016  ma zostać przygotowane przez ZUKiO do ogrzewania 

indywidualnego  lokal po pani Elżbiecie Szefer. Następnie dwa lokale do których doprowadzony 

jest istniejący ciąg kominowy. W lokalach zostaną ustawione piece oraz podłączone do 

istniejących kaloryferów, znacznie obniży to koszty ogrzewania, które ponoszą mieszkańcy. W 
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tym sezonie istniejąca kotłownia nie będzie użytkowana, pozostałe lokale będą zapatrzone w piece 

sukcesywnie w kolejnych latach. 

 
10. Chodnik ul. Szkolna/ ul. Fabryczna w Bobolicach. 

Przygotowane zostało porozumienie o przeprowadzeniu wspólnej inwestycji, tj. budowy chodnika 

łączącego ul. Szkolną, budynek 4a - 4f z nowo powstałym rondem. Chodnik powstanie w miejscy 

najbardziej dogodnym dla mieszkańców, tzw. "skrótem", wydeptanym przez mieszkańców. 

Realizacja zaplanowana jest na drugą połowę 2017 r. 

 
 
11. Giełda samochodowo - towarowa w Bobolicach. 
 
Podjęliśmy szeroko zakrojone działania w zakresie uruchomienia giełdy samochodowo - 

towarowej przy ul. Szpitalnej. Działania te to przede wszystkim reklama w takich miejscach jak: 

ościenne urzędy, stacje CPN, giełda samochodowa w Koszalinie, ościenne targowiska, facebook, 

internetowe strony urzędu, "szczekaczka”.  

Realizacja giełdy samochodowo-towarowej przy ul. Dworcowej rozpoczęła się 20 sierpnia 2016 

roku i do dnia dzisiejszego giełda odbywała się zgodnie z tymi założeniami, które były w 

wytycznych, czyli w każdą sobotę od 8.00 do 12.00, dotychczas takich giełd było 6. 

Spostrzeżenia i wnioski po tych 6 terminach: 

- jako organizatorzy robiliśmy promocję wszelkimi możliwymi sposobami: inf. do 11 gmin, 

stacje paliw, sklepy motoryzacyjne, okoliczne targowiska, giełdę w Koszalinie, wykupiony 

radiowęzeł w m. wrześniu na giełdzie w Koszalinie, ulotki do Urzędu Miasta w Koszalinie do 

wydziału komunikacji, biura podawczego, komunikaty nadawał MGOK, 2 płatne ogłoszenia  

w Głosie Koszalińskim, bilbord, ulotki w sklepach, uruchomiony system nadawania sms, strona 

internetowa, facebook, Radio Koszalin, Telewizja Gawex, dwóch lokalnych przedsiębiorców 

Pan Jesionowski i Pan Gontarek prezentowali swoje samochody.   

- dokonano drobnych transakcji  

- zainteresowani dopytywali o inne towary np. galanterii, odzieży, obuwia, drzewek- zmieniono 

zapis na giełdę towarowo- samochodową – trochę drgnęło, ale nie na tyle by miało szansę 

powodzenia 

- 24 września 2016 roku przyjechało dwóch innych przedsiębiorców spoza terenu gminy 

Bobolice (stoisko z odzieżą oraz stoisko z rowerami) 

- mało osób kupujących  

- prawdopodobnie giełda będzie trwać do końca X 2016 roku 
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- nie ma co się rewelacji spodziewać i smutne jest to, że nasze doświadczenia wskazują na to, że 

nie ma to racji bytu  

 
12. Warszawa - Komisja Regulacyjna do Spraw Gmin Wyznaniowych Żydowskich. 

19 września 2016 r. przed Komisją Regulacyjną do Spraw Gmin Wyznaniowych Żydowskich z 

siedzibą w Warszawie odbyły się dwie rozprawy z wniosków Związku Gmin Wyznaniowych 

Żydowskich w Rzeczypospolitej Polskiej o przeniesienie własności nieruchomości położonych w 

Bobolicach, stanowiących w dacie 30 stycznia 1933 r. własność miejscowej gminy żydowskiej. 

Pierwsza rozprawa dotyczyła nieruchomości położonej przy dawnej ul. Schul Str. (aktualnie ul. 

Szkolna i jak podają niektóre źródła również ul. Spichrzowa) zabudowanej budynkiem szkoły 

żydowskiej, natomiast druga rozprawa nieruchomości położonej przy obecnej ul. Spichrzowej 

zabudowanej budynkiem rytualnej rzeźni. Obecny na rozprawach pełnomocnik wnioskodawcy (tj. 

Związku Gmin Wyznaniowych Żydowskich) poinformował, że w obydwu sprawach do dnia 

dzisiejszego Gminie Żydowskiej nie udało się odszukać dokumentów potwierdzających zasadność 

wniosków. Dodał jednocześnie, że ostateczną decyzję w tych sprawach pozostawia w gestii 

Komisji. 

Wobec powyższego, pełnomocnik Gminy Bobolice (Marcin Pachołek) wniósł o umorzenie 

postępowań, dodając jednocześnie że Gminie Bobolice zależy na jak najszybszym zakończeniu 

obydwu postępowań regulacyjnych. Poinformował ponadto, że wnioski Związku Gmin 

Żydowskich są bardzo nieprecyzyjne i mimo, że zostały one złożone już w 2003 r. to 

wnioskodawca do dnia dzisiejszego w sposób prawidłowy i dokładny nie określił przedmiotu 

żądania, poprzez wskazanie w szczególności numerów działek, obrębu ewidencyjnego oraz 

adresów nieruchomości. Wiadomo tylko, że nieruchomości położone są „gdzieś” przy ul. 

Spichrzowej. Gmina jest natomiast właścicielem działki gruntu nr 213 w Bobolicach przy ul. 

Spichrzowej 1 zabudowanej jest budynkiem mieszkalnym wielorodzinnym, obejmującym 9 

komunalnych lokali mieszkalnych. Budynek ten jest w złym stanie technicznym i wymaga 

kapitalnego remontu, obejmującego w szczególności naprawę dachu, ciągów kominowych i 

wentylacyjnych, a także ocieplenie ścian zewnętrznych budynku wraz z wykonaniem nowej 

elewacji. W tej sytuacji najlepszym rozwiązaniem wydaje się utworzenie w budynku mieszkalnym 

w Bobolicach przy ul. Spichrzowej 1 wspólnoty mieszkaniowej, która mogłaby się ubiegać o 

preferencyjny kredyt na przeprowadzenie koniecznego remontu. Wspólnota taka może jednak 

powstać dopiero z chwilą ustanowienia odrębnej własności i sprzedaży przez Gminę Bobolice 

przynajmniej jednego lokalu mieszkalnego położonego w przedmiotowym budynku. Czekamy 

aktualnie na wyznaczenie terminu jeszcze jednej rozprawy w sprawie z wniosku Związku Gmin 

Żydowskich o zwrot nieruchomości położonej w Bobolicach przy dawnej ul. Bergstrasse (obecnie 
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ul. Spółdzielcza). Wskazany wyżej budynek mieszkalny położony jest tak naprawdę przy 

skrzyżowaniu ulic Spichrzowej i Spółdzielczej. Tak więc do czasu zakończenia postępowania 

regulacyjnego w sprawie nieruchomości położonej przy obecnej ul. Spółdzielczej nie będziemy 

jeszcze sprzedawać lokali mieszkalnych w budynku przy ul. Spichrzowej. Mam nadzieję, że 

również i ta sprawa zakończy się tak samo jak dwie opisane wyżej. 

 

  
13. Ustalenie stawek - kotłownie. 

 

Cennik dla ciepła  na sezon grzewczy od 01 października 2016 r. do 30 września 2017 r. 

kotłowni komunalnych stanowiących własność Gminy Bobolice, ustalony został Zarządzeniem 

Burmistrza Bobolic Nr 96/2016 z dnia 15 września 2016 r. na poziomie stawek obowiązujących 

w sezonie 2015/2016 i kształtuje się następująco: Kotłownia Magazynowa – Stawka opłaty za 

zamówiona moc cieplną 15 950,60 zł/MW/mc brutto  za , stawka opłaty za ciepło – 85,21 GJ/zł; 

Kotłownia Fabryczna - Stawka opłaty za zamówiona moc cieplną 17 612,11 zł/MW/mc 

brutto   za , stawka opłaty za ciepło – 58,63 GJ/zł. Ceny ciepła ustalone zostały po analizie 

kosztów i przychodów przedstawionych przez Dyrektora ZUKiO Bobolice, za okres 01.10.2015 

do 30.09.2016 r. oraz po analizie zaplanowanych wydatków na sezon grzewczy 2016/2017 z 

uwzględnieniem koniecznych do wykonania napraw w kotłowni Fabryczna i Magazynowa. 

 

14. Zmiana organizacyjna w centrum miasta + zakaz parkowania (ul. Spółdzielcza). 

Ul. Tylna – został przygotowany plac, który stał się parkingiem. Obecnie trwa oznakowanie tego 

miejsca i montowane są znaki, które wskazują jaka ma być organizacja ruchu na wydzielonym 

parkingu. Od 5 października 2016 roku będzie obowiązywała nowa organizacja ruchu. 

Uwzględniona jest strefa pieszego, o którym piszemy w BWS.  

 

15. BOBOLICKA KARTA DU ŻEJ RODZINY 

Ponad 1040 wydanych kart, jest 17 partnerów do BKDR – wykaz partnerów na stronie 

internetowej Urzędu Miejskiego  

 

16. Wybrane uroczystości i imprezy odbywające się na terenie gminy i powiatu 

koszalińskiego, w których uczestniczyli przedstawiciele bobolickiego samorządu. 

 
17.1. Dożynki Gminne 2016 i Powiatowe święto plonów w Niedalinie. 
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a) Dożynki gminne - 10.09.2016 r. W spotkaniu uczestniczyli: rolnicy ich rodziny, sołtysi, radni, 

mieszkańcy oraz zaproszeni goście gminy Bobolice.  Podczas tegorocznych dożynek odbyła się 

Msza Święta Dożynkowa, podczas, której odbyło przekazanie dla Parafii pw. WNMP w 

Bobolicach obrazu Matki Boskiej Ostrobramskiej, jako daru otrzymanego od Gminy Jaszuny 

(Litwa) dla mieszkańców miasta i gminy Bobolice, który został przywieziony do nas z Litwy na 

Dni Bobolic z prośbą by Matka Boska chroniła nas od nieszczęść i zachowała w łasce. 

Starostowie Dożynek Państwo: Iwona i Grzegorz Rudniccy z Sołectwa Chlebowo. Podczas 

spotkania wręczono następujące odznaczenia:  

- Bobolickie Łany wręczono Państwu: Balcerak Krzysztof oraz Justynie  Jaworskiej – Balcerak z 

Chociwl, Edmundowi i Krystynie Wejnerowskim z Kłanina, Bolesławowi  i Irenie Nowakowskim 

z Dargini, Józefowi i Marii Soszyńskiej z Bobolic, Tadeuszowi i Helenie Kwiatkowskim z 

Kłanina oraz Krzysztofowi Tomczakowi z Łozic; 

- Tytuł "Aktywnej Kobiety Wiejskiej Gminy Bobolice otrzymała Pani Hanna Obławska Sołtys 

Drzewian; 

- Odznaczenia Zasłużonych dla Kultury Polskiej: Krystyna Kuźniarska, Henryka Korbus, Ludwik 

Jarzyński, Anatol Szybisty, Marian Kobus, 

- Dyplomy Zasłużonych dla Kultury Polskiej: Barbara Piekarzewicz, Helena Ufniak, Andrzej 

Adamowski, 

- Srebrną Honorową Odznakę Gryfa Zachodniopomorskiego otrzymało Nadleśnictwo Bobolice 

oraz Panowie: Janusz Koczkodaj oraz Henryk Kowalski; 

- Statuetki Gołębi w Zawodach w Lotach Gołębi Pocztowych o Puchar Burmistrza otrzymali : 

Eugeniusz Brzoza, Mariusz Zelenta, Marek Ułanowski. 

Na scenie można było podziwiać występy artystyczne zespołów działających na terenie naszej 

Gminy: Florianki, Polanie, Ziemia Bobolicka, Ale Babki, Chocielanki i inne. Podczas 

tegorocznych Dożynek można było podziwiać nie tylko piękne wieńce  

i stoiska przygotowane przez sołectwa, ale również stoiska: Przedsiębiorstwa Gospodarki 

Komunalnej, z Koszalina, stoisko Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej z realizacją 

projektu Węzełek Życia, stoisko ODR i inne.  W tym roku w konkursie na wieniec - 4 sołectwa 

(Kłanino, Krępa, Kłanino, Stare Borne) były nagrody w wysokości 400 zł, natomiast 5 sołectw 

przygotowało stoiska: Chociwle, Kłanino, Stare Borne, Krępa, Świelino I miejsce za stoisko – 

Chociwle (800 zł) , II miejsce – Świelino (700 zł), III miejsce – Krępa (600 zł). Gwiazdą wieczoru 

był zespół był zespół Impuls, do rana bawiliśmy się z DJ Sebą. Honorowy patronat medialny 

podczas tegorocznych Dożynek Gminnych sprawowało Radio Koszalin z prowadzącą Renatą 

Pacholczyk oraz Głos Koszaliński i Gawex Media Sp. z o.o.  

 



 12 

b) Dożynki Powiatowe w Niedalinie - 17.09.2016 r. w gminie Świeszyno. W uroczystościach 

dożynkowych wzięli udział przedstawiciele rolników, mieszkańców i włodarzy wszystkich gmin 

powiatu koszalińskiego oraz działkowcy. Podczas spotkania uhonorowano rolników 

odznaczeniem Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi „Zasłużony dla Rolnictwa”. Z terenu naszej 

gminy odznaczono: Mari ę Herman – Sobczak z Bolechowic, Jarosława Witkowskiego z 

Chmielna oraz Jerzego Hermana z Bolechowic. Odznaczenie przyznawane są za osiągnięcia w 

dziedzinie rolnictwa i rozwoju.  Kobietą Aktywną Powiatu Koszalińskiego z terenu naszej 

gminy została Kamila Kurek, – która od wielu lat pełni funkcję Prezesa Stowarzyszenia 

działającego na Rzecz Osób Wykluczonych i Zagrożonych Wykluczeniem Społecznym „Wspólny 

Świat" oraz Wicedyrektorem Ośrodka Rehabilitacyjno – Edukacyjno – Wychowawczego w 

Bobolicach.  Na scenie wystąpiły ludowe zespoły artystyczne z poszczególnych gmin, naszą 

gminę reprezentował zespół Florianki z Kłanina. Podczas Dożynek Powiatowych mogliśmy 

również podziwiać stoiska przygotowane przez poszczególne gminy z powiatu. Gminę Bobolice 

reprezentowały sołectwo Chociwle oraz Krępa, które jak zwykle swoją gościnnością, 

przepysznymi potrawami i pięknym przygotowaniem stoisk ściągnęły tłumy oglądających. 

Sołectwo Krępa zdobyło III miejsce w konkursie na „Potrawy z ziemniaka” w kategorii słodkiej 

wykonując knedle ze śliwką.   

 
17.2. V Turniej siatkarski Enegra Cup  

W dniach 23 - 25 września 2016 r. w Hali Widowiskowo- Sportowej  

w Bobolicach odbył się V Turniej Piłki Siatkowej Kobiet ENERGA CUP – BOBOLICE 2016. 

Turniej został zorganizowany z okazji V rocznicy nadania Gimnazjum w Bobolicach imienia 

Agaty Mróz – Olszewskiej oraz 10-lecia funkcjonowania hali widowiskowo-sportowej w 

Bobolicach. W turnieju uczestniczyły drużyny ORLEN LIGI KOBIET: MISTRZ POLSKI 

CHEMIK POLICE, KS „PAŁAC” BYDGOSZCZ, PTPS PIŁA, LEGIONOVIA LEGIONOWO. 

Organizacja turnieju nie byłaby możliwa bez pomocy sponsorów. Szczególne podziękowania 

należą się sponsorowi głównemu - firmie ENERGA SA, Prezesowi Polskiego Związku Piłki 

Siatkowej – Panu Jackowi Kasprzykowi, Prezesowi Zachodniopomorskiego Związku Piłki 

Siatkowej – panu Jakubowi Markiewiczowi, Dyrektorowi Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury - 

Pani Izabeli Helman oraz Dyrektorowi Zakładu Usług Komunalnych i Oświatowych Panu 

Leszkowi Karbowskiemu. Dziękujemy również za hojność lokalnym przedsiębiorstwom, a także 

firmom z naszego regionu: Pan Maciej Bielecki - CED’OR POLSKA SYSTEMY SANITARNE, 

Pan Rafał Wiśniewski - PCO GROUP SA, Pan Paweł Misztal - CONTEMA SP. Z O. O., Państwo 

Grażyna i Bogusław Jasińscy Firma „TANAJ” Koszalin, Firma DECATHLON Koszalin, Firma 

POLDANOR SA, Państwo Agnieszka i Daniel Bubień, Pan Grzegorz Krawiecki – Usługi 
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Transportowe „Gienek Trans”, Pani Violetta Wróblewska Firma „LAS & OGRÓD”, Pan Mariusz 

Dwulit – Firma „MAR – BUS”, Pan Kamil Jesionowski Firma „AUTO – KAM”, Pan Andrzej 

Lenartowicz – Firma „AZET”, Pan Lech Stępień, Pan Arnold Klimek, Pan Tomasz Jarzyński, Pan 

Michał Andrzejak, Pan Wiesław Puchalski, Pan Bogdan Rewkowski. Ogromne podziękowania 

kierujemy również do Państwa Ewy i Michała Tuziemskich - WIELHURT Bobolice, Państwa 

Mirosławy i Andrzeja Jarzyńskich, Państwa Anny i Michała Szugalskich, Państwa Ewy i Adama 

Lichacz – Restauracja „EVA” oraz Państwa Gabrieli i Bernarda Czesnowskich – Ekologiczne 

Gospodarstwo Rolne, Gminnej Spółdzielni Samopomoc Chłopska w Bobolicach. Dziękuję 

funkcjonariuszom i pracownikom Gminy Bobolice, Straży Miejskiej w Bobolicach, Ochotniczej 

Straży Pożarnej, Policji, Sztabowi Ratownictwa Medycznego „SE-MED”, firmie Ochroniarskiej 

„DARJA”. Słowa uznania kierujemy także do Pani Renaty Kowalskiej - Dyrektor Szkoły 

Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Bobolicach oraz nauczycielek za przygotowanie i 

pomoc przy występie dzieci w uroczystym otwarciu turnieju. Serdecznie dziękuję również 

osobom z obsługi boiska pomagającym nam podczas trwania całego turnieju.  

17.3. Jarmark Inicjatyw Społecznych - 15.08.2016 r. 

 

Odbył się 15 sierpnia na Rynku Miejskim w Bobolicach. Podczas tegorocznego Jarmarku scenie 

zaprezentowały się zespoły teatralne dziecięce, z miejscowości Dargiń i Kurowo, dzieci i 

młodzież przygotowały dwa przestawienia jedno z nich to Kopciuszek, a drugie to oczywiście 

Czerwony Kapturek. Dzieci ze świetlic w Dargini i Kurowie uczestniczyły w profesjonalnych 

warsztatach z udziałem aktorów z teatru dramatycznego w Koszalinie. Projekt pod nazwą” 

Pudełko wyobraźni dofinansowano ze środków FIO. W ramach warsztatów „Gliniany 

Zakątek”, MGOK w Bobolicach zorganizował wystawę wyrobów z ceramiki. Na 

jubileuszowej scenie zaprezentowały się zespoły amatorskie z Bobolic i okolic. Jak i również 

solista z Szczecinka - Bartłomiej Wołyniec, który zaprezentował nam porządną dawkę muzyki z 

gatunki Indie. Po raz pierwszy z programem wystąpił zespół biesiadny „Ostro” i folklorystyczny 

„Florianki” z Kłanina, a potem przyszła kolej na rodzime zespoły, czyli - „Polanie” i „Alebabki". 

Głównymi organizatorami spotkania było Stowarzyszenie Aktywności Społeczno-Artystycznej 

"Po Drodze" oraz Miejsko – Gminny Ośrodek Kultury w Bobolicach.  

17.4. Konkurs "Lady D". 

30 sierpnia br. w pięknej scenerii Ogrodu Zimowego znajdującego się w Akademii Sztuki w 

Szczecinie odbyło się uroczyste wręczenie nagród kobietom niezwykłym laureatkom II edycji 

Ogólnopolskiego Konkursu im. Krystyny Bochenek "Lady D.". Celem konkursu jest 

uhonorowanie niepełnosprawnych Pań wnoszących istotny wkład w różne dziedziny życia: 
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społecznego, zawodowego, kulturalnego oraz sportu.  Jest to druga edycja tego konkursu, dla nas 

jak ważna, bowiem wyróżnioną laureatką w kategorii Kultura i Sztuka została mieszkanka 

naszego miasta Pani Joanna Urszula Jankowska (zgłoszenie Burmistrza Bobolic). 

17.5. Poland Trophy, 10 - lecie firmy 

To maraton przeprawowy dla samochodów terenowych - 6 dni ciężkiej przeprawy w ciężkim 

terenie. Zawodnicy zjechali się z całej Polski od Dolnego Śląska po Warmie i Mazury. Impreza 

rozpoczęła się w niedzielę 21 sierpnia prologiem decydującym o kolejności startów do 

pierwszego etapu. Prolog - 22 sierpnia oficjalnym startem z Rynku w Bobolicach rozpoczął się I 

edycja Maratonu PT4x4SC. Podczas uroczystego zakończenia Rajdu Gmina przygotowała 

puchary dla wszystkich uczestników oraz upominek w postaci rękodzieła - metalowego auta 

terenowego wykonanego na zamówienie Gminy przez lokalnego metaloplastyka Pana Patryka 

Króla. 

17.6. Festiwal Filmowy "Ty i Ja". 

Gmina Bobolice po raz kolejny włączyła się w organizację Małego Festiwalu Filmowego 

„Integracja Ty i Ja”, którego głównym celem jest integracja osób niepełnosprawnych ze 

społeczeństwem.  Spotkania w ramach Festiwalu trwały od 7 do 9 września br. Uczestniczyli w 

nim: uczniowie z klas VI ze Szkoły Podstawowej w Bobolicach, uczniowie Gimnazjum im. 

Agaty Mróz – Olszewskiej wraz z nauczycielami oraz domownicy ŚDS „Odnowa” w 

Bobolicach z opiekunami. Uczestnicy podczas spotkań zapoznali się z ideą Festiwalu, obejrzeli 

filmy dokumentalne pt. „Olimpijczycy” opowiadający o paraolimpijczykach, którzy mimo 

niepełnosprawności odnoszą ogromne sukcesy w sporcie. Gimnazjaliści obejrzeli oni dwa filmy: 

„Olimpijczycy” oraz „Szpila”- opowiadający o matce wychowującej samotnie siedmioletnie 

bliźniaczki, u których został zdiagnozowany autyzm. Dla uczestników zostały również 

przygotowane dwa zadania, podczas których musieli wcielić się w postać osoby 

niepełnosprawnej. Uroczystość uświetnił występ domowników ŚDS „Odnowa” w Bobolicach. 8 

września w Bibliotece w Dargini odbył się seans filmowy dla gimnazjalistów i uczniów szóstej 

klasy Szkoły Podstawowej. Młodzież miała okazję obejrzeć dwa filmy: „Olimpijczycy” i 

„Szpila”. 9 września Bobolickie Bibliotekarki odwiedziły domowników ŚDS „Odnowa” w 

Bobolicach. Wyświetlona została produkcja Hou Zuxina pt. „Mój tata rockman”. Uczestnicy 

spotkania wysłuchali również opowiadania pt. „Przyjaciele na zawsze”. 

17.7. Wizyta gości z Demmina - Wesołe nutki. 
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W dniach 12 – 14 września Uczestnicy ŚDS-u gościli byłego Burmistrza miasta Demmin oraz 

Honorowego Obywatela Bobolic Ernsta Wellnera wraz z przedstawicielkami bliźniaczej 

jednostki wsparcia dla osób z niepełnosprawnościami, terapeutką Veroniką Laudahn 

i Uczestniczkami zajęć z Pommerscher Diakonieverein e. V.Tagesstatte „Sonnenseite”.  

13 września w hali widowiskowo - sportowej w Bobolicach odbył się już X Festiwal Piosenki 

Osób Niepełnosprawnych pn. „Wesołe Nutki”. Festiwal jest przeglądem pracy terapeutycznej 

Środowiskowych Domów Samopomocy oraz innych ośrodków wsparcia z zakresu 

muzykoterapii. Do festiwalu przystąpili: uczestnicy środowiskowych domów z Manowa, Krągu, 

Biesiekierza, Sławoborza, Sianowa, Koszalina oraz mieszkańcy Domu Pomocy Społecznej z 

Bobolic i Żydowa, uczniowie Ośrodka Rehabilitacyjno – Edukacyjno – Wychowawczego w 

Bobolicach oraz specjalniez tej okazji zaproszeni Goście z Pommerscher Diakonieverein e. 

V.Tagesstatte „Sonnenseite” w Demminie.  

 

18. Komunikaty, informacje i akcje społeczne. 

a. Gawex - filmy promocyjne oraz relacje z ważnych wydarzeń w gminie. 

Gawex – filmy promocyjne i relacje z ważnych wydarzeń w gminie – Telewizja Gawex 

odwidziała naszą Gminę i towarzyszyła nam podczas ważnych uroczystości promując 

jednocześnie uroki naszej Gminy: 

- Energa CUP – emisja I dnia turnieju – 23.09.2016 r. oraz pełna relacja 27.09.2016r., 

- Muzeum Regionalne – 23.09.2016 r., 

- Dożynki Gminne materiały 10.09.2016 r. oraz pełna relacja 14.09.2016 r., 

- Gawex zachęcał do Głosowania na Budżet Obywatelski – 15.09.2016 r., 

- Rozmowa z Panią Burmistrz – promocja Gminy na tarasie widokowym – 07.09.2016r., 

- Na razie jest ściernisko, ale będzie San Francisco – materiał 11.09.2016 r., 

- Sonda o Rondach – 07.09.2016 r., 

- Giełda Samochodowa – 09.09.2016 r. 

 

19. BUDOWA PRZYDOWMOWYCH OCZYSZCZALNI ŚCIEKÓW  

Gmina przystępuje do przyjmowania wniosków na budowę przydomowych oczyszczalni 

ścieków z tych miejscowości gdzie nie ma kanalizacji sanitarnych. Uruchomiono program w 

ramach Programu Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 na budowę przydomowych 

oczyszczalni ścieków. Termin realizacji II połowa 2017 roku. Dofinansowanie ponad 63% 

wartości zadania.  
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20. STREFA CISZY 

Starosta oddalił w czasie podjęcie tej uchwały ponieważ wpłynęły w wyznaczonym terminie 

wnioski instytucji, które były powiadomione jako strony. Nie wpłynęły opinie, które są 

konieczne do podjęcia uchwały, przedłużono procedurę składania opinii. Prawdopodobnie 

uchwała zostanie podjęta do końca grudnia 2016 roku.  

 

21. WRĘCZENIE ODZNAK HONOROWYCH „Zasłu żony dla Kultury Polskiej” dla Pani 

Henryki Korbus i Pana Anatola Szybistego.  

Podczas tegorocznych dożynek gminnych Pani Henryka Korbus oraz Pan Anatol Szybisty nie 

mogli być obecni na dożynkach, na których dokonywano wręczenia odznaczeń „Zasłużony dla 

Kultury Polskiej”. Zostali zaproszeni na sesję Rady Miejskiej w Bobolicach celem wręczenia 

tych odznak, obecni przybyli ze swoimi bliskimi. Pani Burmistrz krótko przedstawiła 

motywację, która była przekazana we wniosku, który został przekazany do Ministra Kultury i 

Dziedzictwa Narodowego.  

Pani Henryka Korbus: Pani Henryka Korbus od roku 1999 r. uczestniczy w zespole pieśni i tańca 

Ziemia Bobolicka, który działa przy Miejsko-Gminnym Ośrodku Kultury w Bobolicach. Pani 

Henryka, pomimo wieku śpiewa, tańczy i deklamuje w zespole. Swą działalność i przynależność 

do zespołu traktuje jako sposób na życie. Na próby często przyprowadza swoje wnuczęta i jak 

mawia „niech się uczą niech poznają, niech wiedzą jak to dawniej bywało”. Pani Henryka 

Korbus przez wiele lat uczestniczyła aktywnie w Gminnym Zarządzie Związku Emerytów  

i Rencistów. 

Pan Anatol Szybisty: Pan Anatol Szybisty z zamiłowania muzykant zaraz po wojnie jeszcze jako 

bardzo młody człowiek związał się na terenie Bobolic z artystycznym ruchem amatorskim m.in. 

poprzez uczestnictwo i muzykowanie w wielu zespołach muzycznych między innymi : Zieloni. 

Zespoły te zdobywały wyróżnienia na różnych festiwalach, głównie folklorystycznych Kapela 

Ludowa, Eltony, Ziemia Bobolicka. Przez wiele lat pracował w Bobolickim Urzędzie 

Pocztowym, jego drugą pasją są pszczoły.  

  

W imieniu Wojewody Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza wręczyła Odznaki Honorowe Pani 

Henryce Korbus oraz Panu Anatolowi Szybistemu. Wręczono także legitymacje oraz kwiaty. 

Po dekoracji wykonano pamiątkowe zdjęcia.  

 

W imieniu Pana Anatola Szybistego głos zabrał Jego bratanek Eugeniusz Szybisty powiedział, 

że wujek Anatol Szybisty porosił o uczestnictwo w tej uroczystości wspólnie z Barbarą Bielecką. 

Powiedział, że wujek jest 70 lat w Bobolicach i został zapamiętany z działalności muzycznej o 

szerokim zasięgu. Bratanek Pana Anatola stwierdził, że Pani Burmistrz szerzej przedstawiła już 
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działalność i zasługi wujka. Podziękował serdecznie administracji Miejsko – Gminnego Ośrodka 

Kultury, pracownikom Pani Burmistrz, radnym za okazany gest by uhonorować tak zacna 

odznaką mojego wujka. Życzenia zostały skierowane do Pani Burmistrz by tak prowadziła ze 

swoim zespołem harmonijny rozwój gminy Bobolice, bo społeczność bobolicka potrzebuje tego.  

 

Radna Zofia Kęcel powiedziała, że była świadkiem wydarzenia jakim była zabawa wiejska  

w Sporem koło Szczecinka, Pan Eugeniusz Szybisty grał na tej zabawie.  

 

Na zakończenie Pan Anatol Szybisty powiedział, że ma 86 lat, ale muzyka, taniec i śpiew 

przedłuża żywotność. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Golas ogłosił 5-cio minutową przerwę.  

 

Ad. 4. Sprawozdanie Burmistrza z wykonania budżetu gminy za I półrocze 

2016 roku.   

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Bednarczyk przedstawił opinię o przedłożonej 

przez Burmistrza informacji o przebiegu wykonania budżetu oraz wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Bobolice za I półrocze 2016 roku. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej dodał, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej  

w dniu 21 września 2016 roku sprawozdanie zostało szczegółowo przedstawione przez Panią 

Burmistrz oraz Panią Skarbnik. Z powyższą informacją można zapoznać się na stronie 

internetowej Gminy oraz bezpośrednio w Biurze Rady lub u Skarbnika Gminy.  

 

Nie było pytań do tego punktu. 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok 

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów            

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,  
 

2) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2016-2030. 

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,   

 

3) w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowo-księgowej i organizacyjnej dla 

niektórych jednostek budżetowych Gminy Bobolice.   

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Zmiana przepisów ustawy o samorządzie gminnym wprowadzona ustawą z dnia 25 czerwca 

2015 roku o zmianie ustawy o samorządzie gminnym oraz o zmianie niektórych ustaw 

wprowadza możliwość prowadzenia wspólnej obsługi administracyjno-księgowej dla wszystkich 

jednostek organizacyjnych gminy.  

Obecnie obsługę administracyjno-księgową prowadzi ZUKiO dla placówek oświatowych. 

Znowelizowana ustawa pozwala na sformalizowanie prawne obecnych zasad w tym zakresie z 

rozszerzeniem kompetencji dyrektora ZUKiO, jako kierownika jednostki obsługującej wskazane 

w uchwale jednostki oświatowe oraz ZUKiO. Rozszerzenie zakresu odnosi się jedynie do 

wykonywania technicznych spraw związanych z księgowością znajdującą się w siedzibie 

ZUKiO oraz z odpowiedzialnością za sporządzanie sprawozdań.   

Zakres obsługi wspólnej nie obejmuje kompetencji dyrektorów jednostek oświatowych do 

dysponowania środkami publicznymi, zaciągania zobowiązań oraz sporządzania                                 

i zatwierdzania planu finansowego i jego zmian, a także odpowiedzialności za mienie jednostki i 

przeprowadzanie inwentaryzacji. 

Podjęcie niniejszej uchwały jest niezbędne do dostosowania obecnie prowadzonej obsługi 

administracyjno-księgowej placówek oświatowych do przepisów prawa.   

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,  

 

4) w sprawie dofinansowania ze środków Gminy Bobolice projektów na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane z zakresu ochrony zabytków  

i opieki nad zabytkami.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Na dofinansowanie ze środków Gminy Bobolice projektów na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane z zakresu ochrony zabytków i opieki nad zabytkami w 

roku 2016 zaplanowano w budżecie Gminy kwotę 5.000 zł. Do dnia zakończenia naboru 

wniosków  

o udzielenie ze środków gminy Bobolice dotacji na prace konserwatorskie restauratorskie  

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków do tutejszego Urzędu 

Miejskiego w Bobolicach wpłynął jeden wniosek, tj.:  

1. Parafii Rzymskokatolickiej pw. Niepokalanego Poczęcia NMP w Żydowie  

dla zabytkowego kościoła filialnego pw. św. Teresy od Dzieciątka Jezus  

w Drzewianach gmina Bobolice – zakres rzeczowy wykonanie remontu ogrodzenia wraz ze 

wzmocnieniem skarpy – etap II filialnego kościoła pw. św. Teresy od Dzieciątka Jezus  

w Drzewianach. 

Oferty spełniły wymagania formalne i były kompletne w oparciu o uchwałę 

nr XVIII/168/08 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 kwietnia 2008 roku, w sprawie 

określenia zasad udzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich            

lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.   

Mając powyższe na uwadze, proszę o podjęcie uchwały przyznającej dotację w 2016 roku 

dla Wnioskodawcy w kwocie 5.000 złotych.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,  

 

5) w sprawie pozbawienia kategorii dróg gminnych poprzez wyłączenie z użytkowania jako 

drogi publiczne. 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Magdalena Pachołek inspektor ds. gospodarki 

przestrzennej. 
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Zgodnie z art. 10 ust. 1, ust. 2 i ust. 3 z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych (Dz. U. z 

2015 r. poz. 460 ze zm.) organem właściwym do pozbawienia drogi dotychczasowej kategorii 

jest organ właściwy do zaliczenia jej do odpowiedniej kategorii oraz dokonuje tego w trybie 

właściwym do zaliczenia drogi do odpowiedniej kategorii czyli w drodze uchwały rady 

miejskiej, po zasięgnięciu opinii zarządu powiatu (art. 7 ust. 2 w/w ustawy). Pozbawienie drogi 

dotychczasowej kategorii, w wypadkach wyłączenia drogi z użytkowania, nie wymaga 

zaliczenia tej drogi do nowej kategorii. Pozbawienie nie może być dokonane później niż do 

końca trzeciego kwartału danego roku, z mocą od dnia 1 stycznia roku następnego (art. 10 ust. 

3).  

Drogi gminne będące przedmiotem niniejszej uchwały są drogami gminnymi, które  

nie funkcjonują w terenie jako budowle stanowiące całość techniczno-użytkową przeznaczoną 

do ruchu drogowego, czyli nie są drogami w rozumieniu art. 4 pkt. 2 ustawy o drogach 

publicznych.  

Natomiast dodatkowo drogi gminne nr: 146001Z Krępa – Zieleniewo oraz 146015Z Gozd – 

Boboliczki – Głodowa częściowo położone są gruntach nie stanowiących własności Gminy 

Bobolice. W związku z powyższym zachodzi konieczność wyłączenia ich z użytkowania jako 

drogi publiczne gminne. Pozbawienie dróg gminnych ich kategorii posiada pozytywną opinię 

Zarządu Powiatu wyrażoną w Uchwale nr 201/2016 z dnia 14 września 2016 r.  

Mając powyższe na uwadze należało podjąć uchwałę.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Michał Andrzejak powiedział, że niektóre z tych dróg są naprawdę potrzebne, zapytał kto 

zagwarantuje, że drogi te będą utrzymywane np. odśnieżane ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że uchwała dotyczy 

pozbawienia tylko kategorii jako drogi publicznej. Dotychczas nie spełniają standardów by były 

publiczne dlatego też pozbawiamy je kategorii dróg publicznych. Natomiast ich utrzymanie 

będzie takie jak do tej pory, te drogi są potrzebne, dalej będą użytkowane jak w tej chwili  

i będziemy o nie dbać.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,  

 

6) w sprawie zmiany Statutu Gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Sekretarz Krzysztof Dziadul.  
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Zmiana Statutu Gminy Bobolice ma związek z petycją jaka została złożona przez Partię 

„Razem” - okręg Koszalin. Dotyczyła wniosku o inicjatywie obywatelskiej mieszkańców, którzy 

mogliby złożyć projekt uchwały. Rada Miejska w Bobolicach podjęła temat i przyjęła uchwałę 

28 lipca 2016 roku. Nadzór wojewody w jednej części zakwestionował tę uchwałę – chodzi o 

tzw. dane wrażliwe w § 1 pkt. 2.  Podjęta została decyzja o uchyleniu uchwały z 28 lipca 2016 

roku, a podjęta zostanie nowa uchwała. Stąd obecny projekt uchwały, który w swej treści nie 

zawiera tego zapisu. Pozostałe kwestie zostaną uregulowane zarządzeniem Burmistrza.  

Druga zmiana statutu dotyczy zmiany załącznika nr  2 „Wykaz gminnych jednostek 

organizacyjnych gminy Bobolice” poprzez uzupełnienie zapisu o dwie nowe jednostki 

organizacyjne gminy: Placówkę Wsparcia Dziennego Świetlicę Środowiskową „Tafla”  

w Bobolicach oraz Środowiskowy Dom Samopomocy „Odnowa” w Bobolicach oraz zmiany 

nazwy jednostek organizacyjnych:        

1. Zmiana  dotychczasowej nazwy jednostki Gimnazjum Publiczne w Bobolicach na Gimnazjum 

im. Agaty Mróz - Olszewskiej w Bobolicach .                                                                                  

2. Zmiana nazwy jednostki Zespól Szkół Publicznych w Dargini na Zespół Szkół w Dargini.                                      

3.  Zmiana Nazwy Gimnazjum Publiczne w Dargini na Gimnazjum im. Czesława Miłosza  

w Dargini.                                                      

4. Zmiana nazwy Przedszkole Samorządowe w Bobolicach na Przedszkole w Bobolicach. 

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”,  

 

Ad. 6. Trybuna sołecka 

W trybunie głos zabrali: 

1. Pani Anna Kustrzycka - Broda  sołtys sołectwa Gozd – Pani sołtys skierowała 

podziękowania dla Pani Burmistrz oraz Dyrektora ZUKiO za wykonanie chodnika w Goździe i 

postawienie lustra.  

 

2. Pani Wioleta Bawoł sołtys sołectwa Krępa – Pani sołtys skierowała podziękowania do 

Pani Burmistrz i Dyrektora ZUKiO za pomoc w  Dożynkach Powiatowych, za transport do 

Niedalina.  

3.  
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4. Helena Bubień sołtys sołectwa Chociwle – powiedziała, że 25 września 2016 roku była 

na I części Forum Sołtysów. Głównie na Forum był omawiany program dotyczący zwalczania 

nowotworów. W dniu dzisiejszym w godzinach od 15.00 do 18.00 będzie możliwość 

skorzystania z tego programu i poddać się badaniom, ale wstępnie należy wypełnić ankietę. Pani 

sołtys poinformowała, że ANR zaczyna organizację przetargów, wywieszane są ogłoszenia na 

dzierżawę ziemi. Pani sołtys skierowała podziękowania do radnego Krzysztofa Czajkowskiego 

za pomoc w organizacji dożynek gminnych.  

 

Ad. 7.Trybuna obywatelska 

Głos w trybunie głos zabrali: 

1. Pan Leszek Karbowski Dyrektor ZUKiO  – „W kilku słowach chciałbym przedstawić 

stan realizacji zadań statutowych Zakładu Komunalnego oraz podzielić się moimi 

spostrzeżeniami dotyczącymi utrzymania czystości i porządku na terenie miasta i gminy  

w obecnym roku. Dział komunalny, który zajmuje się utrzymaniem czystości,  liczy obecnie: 

1. sześciu stałych  pracowników, 

2. dziewięciu pracowników wykonujących prace  społecznie użyteczne -zatrudnionych na 

1/4 etatu, co odpowiada dwóm etatom, gdyż jedna pani oddelegowana jest do KS 

Olimpia, 

3. jeden osadzony , 

4. cztery osoby z programu „Odpracuj swój dług” , z reguły pracują na 1/2 etatu.  

 Stan osobowy pracowników działu komunalnego to sumarycznie jedenaście etatów.  

W liczbie tej ujęty jest hydraulik, którego zakres obowiązków nie jest związany bezpośrednio  

z utrzymaniem czystości i porządku oraz pracownik  , który nadzoruje cmentarz komunalny.  

W tym samym okresie ubiegłego roku zatrudnionych było  18 osób. 

  Zakres prac do wykonania jest podobny jak w poprzednich latach. Zmniejszona ilość 

pracowników zmusiła nas do wprowadzenia szeregu zmian , które dostosowują realizację zadań 

do możliwości zakładu. Główne z nich to:  

− Park na skarpie- obkoszony będzie dwukrotnie w ciągu roku. Powierzchnia do 

utrzymania wynosi ok. 2,8 hektara. Pierwsze koszenie wykonane było w lipcu ,a 

drugie będzie pod koniec  września. Czas przewidziany na  jednokrotne koszenie to 

120 r-godz. 

− Plac  imprezowy -  pierwsze koszenie w końcu maja, kolejne przed „Dniami 

Bobolic”, a trzecie przed „Dożynkami”. Czas przewidziany na jednokrotne koszenie 

z wywiezieniem  trawy wynosi ok. 96 r-godz.  

− Teren po byłym wysypisku śmieci poddany rekultywacji  , musi być utrzymywany 
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przez okres 30  lat. Zakład  wykona  dwukrotnie koszenie w ciągu roku.   W zeszłym 

roku przeprowadzona została próba nasadzeń drzew , jednak  grunt na  tym terenie 

jeszcze nie sprzyja nasadzeniom. W przyszłym roku  podjęta będzie kolejna próba 

nasadzeń  drzew.  

Teren do koszenia to 2,2ha czyli ok 96r-godz. 

− Cmentarze  ewangelickie i cmentarz  żydowski koszone będą raz do roku  z 

usunięciem nowych zakrzaczeń.  

−  Ogółem teren do koszenia na terenie miasta wynosi   ok. 18,4 hektara.  

Utrzymanie czystości: 

−  Miasto podzielone jest na 21 rejonów.   Na sprzątanie  i pozostałe prace związane z 

utrzymaniem czystości  w danym rejonie został określony czas dla pracownika. Po 

zakończeniu kierownik lub jego zastępca dokonuje odbioru pracy. Odbiór jest 

szczególnie istotny dla pracowników z programu „Odpracuj swój dług”, gdyż 

niewykonanie danego zadania oznacza niezaliczenie godzin pracy w poczet 

zadłużenia.  

− Kosze opróżniane są  2-3razy w tygodniu, a w centrum miasta codziennie. 

− Place zabaw na terenie miasta sprzątane są w zasadzie codziennie.  

         Zakład realizuje również inne prace związane z utrzymaniem ładu i porządku. W sierpniu 

oczyszczony został teren „Strefy Ekonomicznej” oraz teren nowego osiedla przy ulicy „Kwiatów 

Polnych”.  

 Kolejnym ważnym zadaniem jest nasadzenie kwiatów oraz ich utrzymywanie przez  cały  

sezon (prace pielęgnacyjne, gracowanie , podlewanie i inne). Czynności te wykonywane są przez 

te same osoby , które zajmują się sprzątaniem terenu miasta.  

 Zakład wykonuje prace zlecone na terenie miasta, a są to: 

1)Utrzymywanie czystości na drogach krajowych nr 11 i 25,     

− oczyszczanie jezdni 4 razy w miesiącu – 2701m², 

− utrzymywanie czystości chodników i ścieżek rowerowych w okresie letnim- 4 razy w 

miesiącu – 10398m², 

utrzymywanie chodników  w okresie zimowym- 6 razy w miesiącu – 10398m², 

oczyszczanie trawników -4 razy w miesiącu – 14433m²,  

koszenie trawników w pasie drogowym -1 raz w miesiącu (kwiecień – listopad) – 14433m², 

pielęgnacja żywopłotów  na doraźne zlecenie – 439m². 

Zarządcą wymienionych dróg  jest GDDKIA . Zakład wykonuje prace w formie zlecenia jako 

podwykonawca. 
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2) Utrzymanie czystości na  drogach powiatowych nr 3571Z i 3580Z zgodnie z zawartym 

porozumieniem -   ulice Reymonta i Jedności Narodowej : 

- oczyszczanie jezdni - 1100m² 

- oczyszczanie chodników - 600 m² 

− tereny zielone – 800m² 

3)Sprzątanie pasa startowego w ciągu drogi 625 na zlecenie Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

 

 Prace zlecone są szczególnie ważne dla zakładu, gdyż są źródłem dodatkowych 

przychodów. Zakład w planie budżetowym musi osiągnąć przychody na poziomie 1.556.110zł. 

         Bazując na Katalogach Nakładów Rzeczowych 2-21 można oszacować koszty wymagane 

na utrzymanie w sezonie danego terenu zielonego.  W zestawieniu  średnich cen robót 

zakładania i konserwacji zieleni wyd. Orgbud – Serwis możemy uzyskać  informację, ile 

kosztuje utrzymanie terenu w danej formie: 

− Ziołorośla -1 koszenie - 0,65zł. za metr. 

− Łąka parkowa -3 koszenia, nawożenie, grabienie -1,49zł za metr. 

− Trawniki parkowe -6 koszeń, nawożenie, grabienie, podlewanie -4,90zł. za metr. 

− Trawniki dywanowe -12 koszeń, pielęgnacja, grabienie i  nawożenie- 6,68zł. za metr. 

Prezentowane wyliczenia pokrywają się ze stawkami za usługi komunalne. Przedstawiam 

wybrane pozycje z cennika usług komunalnych w Zgierzu 

Stawki z cennika na utrzymanie zieleni oraz czystości na terenie miasta i gminy Zgierz dla 

MPGK sp. z o.o. Stawki obowiązywały w 2013 roku.  

 

 Wyszczególnienie J. m. Cena 

netto 

1 Koszenie traw w pasach drogowych wraz z wygrabieniem i 

wywozem - 1 koszenie 

m² 0,24 

2 j.w lecz parków i zieleńcy miejskich kosiarkami, kosami 

spalinowymi 

m² 0,15 

3 Koszenie rowów wraz z wygrabianiem m² 0,6 

4 Koszenie nieużytków wraz z wygrabianiem i wywozem m² 0,8 

5 Zawieszenie kwiatów na słupie szt. 4,59 



 25 

6 Ręczne zamiatanie chodników m² 0,06 

7 Mechaniczne zamiatanie chodników m² 0,3 

8 Opróżnianie koszy ulicznych szt. 3,98 

9 Zbieranie zanieczyszczeń - duże zaśmiecenie ha 263,53 

 

 Remonty dróg 

 W ostatnich latach wykonano  remonty dróg na wielu odcinkach. Jednak wymagana jest 

stała konserwacja nawierzchni oraz utrzymanie poboczy w należytym stanie. Ze względu na brak 

pracowników ,zakład wykonuje te prace na niewielkich odcinkach.  

 W perspektywie kilkuletniej rozwiązaniem pozwalającym na sprawną realizację zadań 

statutowych , przy zmniejszonej ilości pracowników, jest mechanizacja podstawowych prac. W 

tym celu sprzedany został  ciągnik MTZ, który wcześniej pełnił rolę koparki za kwotę 18500zł. 

Ciągnik ten nie mógł być w pełni wykorzystywany ,ze względu na brak możliwości rejestracji 

oraz znaczne wyeksploatowanie. Pozyskana kwota pieniędzy przeznaczona zostanie na zakup 

samojezdnej równiarki drogowej lub kosiarki  bocznej do ciągnika typu mulczer. Kosiarka 

pozwoliłaby na szybsze koszenie większych terenów zielonych. Zaletą kosiarek typu mulczer 

jest możliwość karczowania zakrzaczeń bez konieczności wywożenia czy wypalania gałęzi.  

 W perspektywie kilkuletniej  zakład powinien zakupić podstawowe  maszyny tj.: 

− równiarkę, 

− mulczer , 

− zamiatarkę.” 

        

Ad. 8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali: 

 

1. Radny Aleksander Maksymiuk – pan radny odniósł się do ul. Ogrodowej, krajobraz tej 

ulicy jest nieciekawy tzn. drewno porąbane przykryte, nieprzykryte, duże bele – wygląda to jak 

tartak lub składnica drewna. Kontenery na śmieci można przesunąć, korzystają z nich 

mieszkańcy należący do wspólnoty, do końca nie wiadomo ile tych wspólnot jest. Mieszkańcy 

mieszkający naprzeciw tego składowiska zgłaszają swój sprzeciw na ten bałagan. Pan radny 

zasugerował by problem ten przedstawić w terenie ponieważ ciężko to wytłumaczyć i omówić 

jego rozwiązanie. Kolejnym problemem jest komunikacja pieszych i samochodów na ul. 



 26 

Ogrodowej. Piezy mijając się z samochodem musi wejść dosłownie w krzaki by samochód mógł 

przejechać. Pan radny zwrócił się z prośbą o wycięcie tych zakrzaczeń i wybudować chociażby 

1,5 m chodnik. Koniecznie należy coś z tym zrobić. Następnie pan radny powiedział, że 

wchodząc na ul. Ogrodową od 1 Maja (za sklepem) wystają fundamenty z czasów wojny, 

należałoby wysypać szlaką, miejsce to stwarza niebezpieczeństwo. Na zakończenie radny 

zwrócił uwagę na dworzec PKS w Bobolicach, że kierowcy ze Szczecinka skarżą się, że busy 

stają na buspasie i stawiają samochody obok siebie, a inni przewoźnicy nie mogą przejechać.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza, powiedziała, że osobiście była na ul. 

Ogrodowej i zna to miejsce, ale nie wiedziała o wystających fundamentach ponieważ temat ten 

mógłby być dawno załatwiony. Pani Burmistrz obiecała, że spotka się w tym miejscu z Panem 

radnym by jeszcze raz przyjrzeć się tematowi.  

Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater powiedziała, że jeżeli chodzi o ul. 1 Maja to wspólnoty, 

które powstały nie mają swojego terenu z przeznaczeniem na ustawienie śmietników/ 

kontenerów. Są to działki gminne, wspólnoty 4-6 zwróciły się do Gminy z pismem o to, żeby 

wskazać miejsca konkretnie gdzie ustawić pojemniki. Na pewno nie ma mowy o osłonach czy 

budowaniu przez Gminę miejsc składowania tych odpadów, czyli śmietników. Są to wspólnoty, 

które powinny same zabezpieczyć miejsca na pojemniki. Gmina wskaże konkretne miejsca, a 

wspólnoty zobowiązane zostaną do ustawienia tych kontenerów. Wiąże się to z odbiorem 

odpadów przez duży sprzęt.  

Pani Wiceburmistrz powiedziała, że jeżeli chodzi o organizację ulicy Ogrodowej to ważna jest 

kwestia własności gruntów. Na wysokości Pana Bieleckiego jest wąskie gardło drogi, granice 

drogi nie zapewniają ruchu dwukierunkowego. Były plany by tę organizację zmienić i zrobić 

jednokierunkowy ruch, sprawa zostanie rozpatrzona w późniejszym terminie. Jeżeli chodzi o 

poszerzenie pobocza ul. Ogrodowej to chodzi o dobrą wolę właścicieli tych działek i będziemy 

prowadzić rozmowy w tym temacie.  

Jeżeli chodzi o organizację ruchu ul. Dworcowa to będzie ona obowiązywać od 5 października 

2016 roku dlatego znaki obecnie są zasłonięte i nie można wyciągać jakichkolwiek 

konsekwencji nieprawidłowego parkowania. W momencie od 5 października 2016 roku kiedy te 

sytuacje będą występowały, to zostaną wyciągnięte odpowiednie konsekwencje. Kwestia wjazdu 

w zatokę na dworzec, to założenia były takie, że nie ma takiego natłoku autobusów, żeby teraz 

najeżdżały z obydwu stron wysepki.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza dodała, że jeśli chodzi o nieporządek na ul. Ogrodowej 

(idąc od ul. Polnej po prawej stronie) to była tam wielokrotnie i jest lepiej niż było wcześniej. 

Natomiast jeśli zaczniemy wymagać od ludzi tego porządku to muszą oni mieć warunki ku temu, 

by mieć gdzie składować te drewno do pieców, czyli szopki, pomieszczenia gospodarcze. Jeśli 

nie ma gruntu należącego pod wspólnotę to wiadomo, że gdzieś ten opał mieszkańcy muszą 
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trzymać. Należy się nad tym tematem zatrzymać i zobaczyć czy może wydzierżawić jakieś 

grunty i zmusić do postawienia pomieszczeń na drewno. Pani Burmistrz dodała, że trzeba ze 

zrozumieniem do tych ludzi podejść i nie możemy zmusić ich do czegoś by nam było ładnie. 

Następnie pani Burmistrz powiedziała, że jeśli chodzi o ul. Ogrodową to są bardzo duże ubytki 

betonu i można uszkodzić auto, ubytki zostaną uzupełnione. Droga ta jest bardzo wąska i 

musimy znaleźć jakieś rozwiązanie. Pas drogi gminny jest wąski i jeżeli ludzie nie zgodzą się by 

oddać swój grunt to nic nie zrobimy. Pomysłem jest również to by zrobić tzw. ślepą uliczkę, 

żeby dojazd był, ale do połowy i jeden kierunek oczywiście mieszkańcy zapewniony mieliby 

dojazd do swoich posesji. Będą rozmowy z mieszkańcami jak ten problem rozwiązać.   

2. Radny Zdzisław Strzelczak – oświetlenie w „Parku na Skarpie” nadal nie działa, 

płacimy za punkty świetlne, a po ruszeniu słupem lampy nie świecą. Pan radny dodał, że 

ponownie wnioskuje o lampy na stadionie miejskim w Bobolicach. 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że temat lamp na stadionie jest realizowany po ostatnich 

rozmowach z Panem Kamilem Jesionowskim i Dyrektorem ZUKiO. Temat lamp zostanie 

przekazany pracownikowi odpowiedzialnemu merytorycznie.   

3. Radny Zbigniew Oleksiak – powiedział, że mieszkańcy ul. Pionierów skarżą się, że 

kosze są poprzewracane, chodniki zaśmiecone, a nie widać reakcji Straży Miejskiej. Straż 

Miejska czyha tylko na rynku.  Pan radny zgłosił problem ulicy Langiewicza i Kochanowskiego, 

po których jeżdżą bardzo szybko samochody. Mieszkańcy tych ulic w trosce o swoje i dzieci 

bezpieczeństwo pytają, czy jest szansa by założyć muldy spowalniające ruch.  Kolejna sprawa to 

skrzyżowanie ulicy Głowackiego i Traugutta przy posesji Pana Witolda Rączki prośba o 

wytyczenie i oznaczenie przejścia dla pieszych przy zbiegu tych ulic. Pismo w powyższych 

sprawach Pan radny złożył w sekretariacie.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że nie będziemy stawiać na każdej ulicy 

muldy. Odpowiedź na złożone pismo zostanie udzielona pisemnie.  

4. Radny Patryk Dzienisiewicz – Pan radny poprosił o rozważenie ustawienia muldy na 

drodze z Gozdu do Boboliczek, samochody pędzą na położonym asfalcie. Bezpośrednio przy 

drodze jest usytuowany plac zabaw, co stwarza niebezpieczeństwo. Kolejna sprawa, to czy 

byłaby możliwość wnioskować o ograniczenie prędkości poprzez ustawienie znaku teren 

zabudowany w miejscowości Chociwle ? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że jeżeli chodzi o m. Chociwle to komisja 

Marszałka spotykała się w tej sprawie i stwierdzono, że nie ma podstaw by te oznakowanie 

wprowadzić. Pani Burmistrz powiedziała, że sprawdzi w protokole jakie były odpowiedzi  

z Urzędu Marszałkowskiego i jeśli nie było tematu ograniczenia prędkości to Gmina wystąpi  

z tym tematem.  
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5. Radny Zdzisław Kurta – powiedział, że kierowcy autobusów skarżą się na zaparkowane 

na poboczu, chodniku samochody na ul. Szkolnej i nie mogą przejechać. Należy przyjrzeć się tej 

sytuacji i podjąć interwencję.  

 

Ad. 9. Zakończenie obrad.  

Pan Marek Golas Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


